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Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

konaného dňa 12. 01. 2023 

Prítomní:  
Členovia komisie:     PhDr. Marta Vajdová ; Takáč Zsolt; Tomáš Horváth; Mgr. Miroslav Štibráni;                        

                                  Peter Tomič; Mgr. Ján Kolek; Bohuslav Laššu  

Ďalej boli prítomní: 

Hostia:                     Andrea Čölleová – riad. MsKS, Ing. Ján Poľakovský – prednosta MsÚ, Mgr. 

Lívia Gešková - vedúca OSS MsÚ, Mgr. Daniela Amrichová – vedúca 

oddelenia KSaŽP MsÚ, Mgr. Zuzana Morovičová – vedúca oddelenia 

všeobecnej a vnútornej správy MsÚ 

Zapisovateľka komisie: Mgr. Svetlana Pócsová 

 

Program:  
1) Kontrola plnenia uznesení. 

2) Štatút mestských novín (Galantské noviny – Galántai Újság). 

3) Vyhodnotenie Vianočných trhov 2022 a Vítania Nového roka 2023. 

4) Informatívna správa o využití a vyúčtovaní finančných prostriedkov           

    poskytnutých na dotácie z rozpočtu mesta v oblasti kultúry v roku 2022. 

5) Návrh Výzvy č.2 na podanie projektov k poskytnutiu dotácií z rozpočtu mesta   

    na rok 2023 za oblasť  „Rozvoj a ochrana duchovných a kultúrnych hodnôt“. 

6) Informácia o podujatiach realizovaných na území mesta v rámci              

    medzimestských vzťahov v roku 2022. 

7) Plán medzimestských vzťahov na rok 2023. 

8) Rôzne.   

 

Otvorenie: 

PhDr.Vajdová – predsedníčka komisie, privítala na zasadnutí komisie kultúry a medzimestských 

vzťahov MsZ v Galante všetkých prítomných a navrhla zmenu programu nasledovne: 

 

Program:  
1) Kontrola plnenia uznesení. 

2) Informácia o podujatiach realizovaných na území mesta v rámci              

    medzimestských vzťahov v roku 2022. 

3) Vyhodnotenie Vianočných trhov 2022 a Vítania Nového roka 2023. 

4) Plán medzimestských vzťahov na rok 2023. 

5) Štatút mestských novín (Galantské noviny – Galántai Újság). 

6) Informatívna správa o využití a vyúčtovaní finančných prostriedkov           

    poskytnutých na dotácie z rozpočtu mesta v oblasti kultúry v roku 2022. 

7) Návrh Výzvy č.2 na podanie projektov k poskytnutiu dotácií z rozpočtu mesta   

    na rok 2023 za oblasť  „Rozvoj a ochrana duchovných a kultúrnych hodnôt“. 

8) Rôzne.   

 

Komisia jednomyseľne odsúhlasila navrhnutý program zasadnutia. 
 

1) Kontrola plnenia uznesení: 

Z ostatného zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov nevyplynuli nové úlohy. 
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2) Informácia o podujatiach realizovaných na území mesta v rámci medzimestských vzťahov 

v roku 2022: 

Mgr. Morovičová- informovala o realizácii služobných ciest do Maďarska a Českej republiky, kde 

sa zapojili aj hudobné kapely, boli aj slávnostné zastupiteľstvá v danom partnerskom meste.  

PhDr. Vajdová- opýtala sa, na pozvánky, ktoré sa nedostali na úsek komisie kultúry. 

Mgr. Morovičová – informovala, že pozvánky boli zaslané na sekretariát a tie boli koordinované 

bývalým primátorom.  

Mgr. Kolek – on navrhol tento bod do programu. Zámer bol rozvíjanie medzimestských vzťahov, 

informovať sa o spolupráci s partnerskými mestami. Vypracovať súhrn oblastí, v ktorých sa 

rozvíjajú styky s partnerskými mestami. Prípadne zrušiť niektoré partnerské zmluvy. 

Mgr. Gešková – informovala o príprave SWOT analýzy o partnerských vzťahoch, ktorá bude 

vychádzať z doterajších aktivít nielen mesta, ale aj škôl a ostatných inštitúcií a následného 

predloženia materiálu na marcové zasadnutie komisie. Vedenie mesta pripravuje pokračovanie 

úspešnej spolupráce s partnerskými mestami, a zároveň rozšírenie počtu partnerských miest podľa 

aktuálnej potreby.  

 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante jednomyseľne berie na vedomie 

„Informáciu o podujatiach realizovaných na území mesta v rámci medzimestských vzťahov 

v roku 2022“. 

 

3) Vyhodnotenie Vianočných trhov 2022 a Vítania Nového roka 2023. 

Mgr. Amrichová – uviedla materiál za Vianočné trhy, rozpočet nebol úplný z dôvodu došlej faktúry 

za elektrinu, faktúra je zapracovaná do materiálu MsZ.  

PhDr. Vajdová – poďakovala všetkým, ktorí sa podieľali na Vianočných trhoch a Vítaní Nového 

roka 2023. Poďakovala za organizáciu Tvorivých dielní a navrhuje aby sa v budúcnosti 

organizovali aspoň dva dni. Pán primátor tiež vyjadril poďakovanie všetkým školám, školským 

zariadeniam a inštitúciám, ktoré vystupovali počas VT, zabezpečovali poriadok, predaj a pod. Pani 

Vajdová sa stretla s názorom, aby Vianočné trhy trvali dlhšie ako do 20:00h. Ďalej poďakovala 

zamestnancom MsÚ a ostatným inštitúciám. 

pán Horváth – zhodnotil trhy za dobré a navrhol do budúcnosti stretnutie s poskytovateľmi služieb 

počas Vianočných trhoch. Ďalej navrhol ľadovú plochu, ktorú by bolo dobré už teraz zarezervovať.  

Mgr. Amrichová – zareagovala, že všetko je otázka peňazí. Prípravy prebiehajú v skorších 

mesiacoch v septembri, aj na komisiách sa o tom rokuje a berú sa námety. Reagovala na ľadovú 

plochu a prisľúbila cenovú ponuku. 

PhDr. Vajdová – reagovala, že cenovú ponuku aj s videom z vianočných trhov z Trstíc dodá pani 

Amrichovej.  

Mgr. Gešková – sa poďakovala riaditeľke MsKS za zabezpečenie kvalitného programu.  

Mgr. Kolek – zhodnotil trhy za najlepšie trhy a zároveň vyslovil myšlienku Vianočné trhy by mali 

byť trhy, nie festival kultúrnych programov. Dominovať by mala obchodná zložka a kultúrny 

program by mal byť sprievodné podujatie. Posilniť oblasť ponúkaných služieb.  

PhDr. Vajdová – práve tomuto by pomohla ľadová plocha. 

pán Horváth – reagoval, že program bol ten, ktorý ľudí pritiahol a ľudia ostali aj po programe. 

Informoval, že ľuďom sa páčili stánky aj spolu s hudbou. Nie všetky stánky boli otvorené. 

Mgr. Amrichová – reagovala, že stánky boli zatvorené z dôvodu choroby. 

 

 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante jednomyseľne berie na vedomie 

„Vyhodnotenie Vianočných trhov 2022 a Vítania Nového roka 2023“ bez pripomienok.  
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4) Plán medzimestských vzťahov na rok 2023: 

Mgr. Gešková – opakovane informovala o predložení pripravovaného materiálu týkajúceho sa 

spolupráce mesta s partnerskými mestami na marcovom zasadnutí. V prípade, ak členovia komisie 

majú návrhy do budúcna, môžu ich preposlať pani Geškovej, aby ich mohla zapracovať do analýzy. 

pán Horváth – navrhol stretnutie všetkých partnerských miest s novým vedením. 

Mgr. Gešková – o zmene vedenia mesta Galanta už boli partnerské mestá informované. 

V uvedenom liste im bola poskytnutá možnosť stretnutia v blízkej budúcnosti. Samozrejme ich 

vedenie budeme pozývať na naše podujatia. 

 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante žiada zaradiť tento bod na marec 

2023 „Plán medzimestských vzťahov“. 

 

5) Štatút mestských novín (Galantské noviny – Galántai Újság): 

Mgr. Gešková – informovala, že zmeny boli navrhnuté redakčnou radou Galantských novín. 

Materiál sa predkladá na rokovanie komisii kultúry a medzimestských vzťahov, legislatívno-

právnej komisii, následne do MsZ.  

PhDr.Vajdová – pripomienky konzultovala  s predsedom legislatívno-právnej komisie. Pripomienky 

pošle, prípadne zapracuje. Je v našom záujme opäť vydávať Galantské noviny.  

Na podnet poslancov upozornila, aby sa dodržala rovnaká dĺžka príspevkov v Galantských 

novinách týkajúca sa poslancov.  

Mgr. Kolek – upozornil, že vydavateľom Galantských novín je MsKS, pokiaľ to nebolo zrušené. 

Opýtal sa na provízie z reklám, honoráre. 

Mgr. Gešková – objasnila, že decembrové číslo nevydalo mesto ale MsKS. Mesto má záujem 

vydávať GN od 01.01.2023 a z toho dôvodu sa požiadalo Ministerstvo kultúry o registráciu 

pôvodných novín ukončených v roku 2015. Od začiatku roku 2023 majú GN nové registračné číslo.   

pán Takáč – podporil návrh pána Koleka o poskytovaní honorára prispievateľom novín. 

Mgr. Gešková – navrhla prebrať túto tému na zasadnutí redakčnej rady.  

 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie „Štatút 

mestských novín (Galantské noviny – Galántai Újság)“ a odporúča schváliť MsZ 

v predloženej podobe. 

 

6) Informatívna správa o využití a vyúčtovaní finančných prostriedkov           

    poskytnutých na dotácie z rozpočtu mesta v oblasti kultúry v roku 2022: 

Mgr. Gešková – uviedla materiál, kde informovala, že bolo schválených 45 000 €. Dotácie neboli 

poskytnuté občianskemu združeniu Templars Slovakia vo výške 5 000 € a 4 000 €, 36 000€ bolo 

celkovo poskytnutých. Fotoklub 300 € dotáciu nevyužil a dotáciu vrátili ešte v roku 2022. 

Csemadok zúčtoval poskytnutú dotáciu neskôr z dôvodu, že termín zúčtovania bol skôr, ako sa 

uskutočnilo podujatie. Rímsko-katolícka cirkev zúčtovala dotáciu po termíne určeným zmluvou 

napriek výzvam MsÚ. Ostatné zúčtovania boli v poriadku.  

Mgr. Kolek – opýtal sa na financie, ktoré neboli poskytnuté občianskemu združeniu Templars 

Slovakia, či sa využili na niečo iné. 

Mgr. Gešková – oboznámila komisiu, že peniaze ostali v rozpočte mesta.  

Mgr. Kolek – opýtal sa na chyby, ktoré zvykli byť v zúčtovaní. 

Mgr. Gešková – uviedla, že sa všetky chyby dali do poriadku v 5 dňovej lehote nato určenej 

vyplývajúcej z VZN. Zároveň informovala, že na základe dohody s vedením mesta právne 

oddelenie do konca januára prepracuje VZN. Na základe tohto oslovíme nie len všetky občianske 

združenia, inštitúcie ale aj poslanecký zbor, odborníkov z komisií, aby posielali svoje návrhy, 

pripomienky na právne oddelenie.  
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pán Takáč – podporil návrh pani Geškovej a vyzdvihol zúčtovanie Trnavského kraja, ktoré by 

mohlo byť nápomocné pri tvorbe nového VZN.  

 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante jednomyseľne berie na vedomie 

„Informatívnu správu o využití a vyúčtovaní finančných prostriedkov poskytnutých na 

dotácie z rozpočtu mesta v oblasti kultúry v roku 2022“. 

 

7) Návrh Výzvy č.2 na podanie projektov k poskytnutiu dotácií z rozpočtu mesta   

    na rok 2023 za oblasť  „Rozvoj a ochrana duchovných a kultúrnych hodnôt“. 

Mgr. Gešková – dala návrh na vypísanie Výzvy pred vydaním nového VZN z dôvodu, že uchádzači 

podľa platného VZN môžu dotáciu zúčtovať odo dňa, ako podali žiadosť. Navrhuje zverejniť výzvu 

s prijímaním žiadostí do 3.2.2023 a s vynechaním prílohy č. 2.  

Mgr. Kolek – položil otázku o podujatiach, ktoré sa uskutočnia pred podaním žiadosti, či bude 

možné ich zúčtovať v dotácii. 

Mgr. Gešková – navrhla pozmeniť časové obdobie na realizáciu projektu „rok 2023“ na text od 

01.01.2023 do 31.12.2023. 

 

 Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie Návrh Výzvy 

č.2 na podanie projektov k poskytnutiu dotácií z rozpočtu mesta na rok 2023 za oblasť  

„Rozvoj a ochrana duchovných a kultúrnych hodnôt“ so zmenami: - do bodu cieľ bude 

doplnený dátum od 01.01.2023 do 31.12.2023 

-do bodu závierka prijímanie žiadostí do 03.02.2023 

-s vynechaním prílohy č.2. 

 

8) Rôzne: 
Mgr. Amrichová – informovala komisiu o XXII. reprezentačnom plese mesta Galanta. Organizačno 

-technický program je zabezpečený. Momentálne prebieha dolaďovanie plesu. Aktuálne je 

predaných 112 lístok spolu s lístkami pána primátora a stále je k dispozícii 68 lístkov.  

Mgr. Morovičová – doplnila, čo sa týka výberu sponzorského, momentálne je vybraté 3.500€. 

Mgr. Amrichová – informovala o tombole, ku ktorej sa pripravuje video prezentácia.   

Mgr. Kolek – upozornil na plagát na informačnej tabuli na sídl. Sever, kde je plagát z BG 2022. 

Mgr. Gešková – poprosila pána Tomiča, aby priniesol aktuálny plagát na rok 2023.  

pán Horváth – navrhol uskutočniť stretnutie so záujemcami o dotáciu, pomôcť s otázkami, 

prípadnými nezrovnalosťami pred podaním žiadosti.  

PhDr. Vajdová – uviedla, že dňa 16.01.2022 na stretnutí primátora s občianskymi združeniami 

navrhne termín mimoriadnej komisie kultúry a medzimestských vzťahov na deň 23.01.2023 

o 17:00hod, kde sa budú môcť zúčastniť záujemcovia o dotáciu.  

pán Takáč – mal pripomienku od občanov, ktorí sa sťažujú, na detské ihriská, ktoré mestskí 

policajti zatvárajú o 16:00 hod.  V oblasti športu a detských ihrísk, v oblasti kultúry, kultúrne leto 

bude požadovať o zmenu vo VZN. V rámci kultúrnych podujatí treba pripraviť návrh na zmenu 

VZN, čo sa týka času zatvárania. 

PhDr. Vajdová – odpovedala pánovi Takáčovi, že v tejto veci treba podať konkrétny návrh zmeny 

VZN. 

Mgr. Gešková – informovala prítomných o výzve na predloženie návrhov na ocenenie  

osobností mesta Galanta za rok 2022, ktorá je zverejnená na stránke mesta. Týka sa to aj osobností 

v oblasti kultúry. Poprosila prítomných, aby v prípade záujmu vyplnili prílohu výzvy a podali svoje 

návrhy na MsÚ. 

 

Termín nasledujúceho zasadnutia mimoriadnej komisie je stanovený na 23.01.2023 o 17:00 hod. 

 

                             PhDr. Marta Vajdová, MBA v. r.  
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                           predsedníčka komisie 
V Galante dňa  17.01.2023      
Zapísala: Mgr. Svetlana Pócsová 


